
PROTOKÓŁ   Nr   XLI/2014 
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu 

29  maja  2014 r. 
==================================================== 
 
 

W  posiedzeniu  udział  wzięli  : 
Członkowie rady zgodnie z listą  obecności.    
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 1 
oraz  
Sołtysi zgodnie z lista obecności.  
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 2 
Zaproszeni goście zgodnie z listą 
                                                            Lista stanowi zał. Nr 3. 
 
Porządek posiedzenia : 
 
1. Otwarcie 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
3. Interpelacje radnych. 

   4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie : 
    1/  zatwierdzenie planu zagospodarowania  przestrzennego Gminy Wijewo, dla obszaru  
         położonego w południowo-zachodniej części wsi Wijewo. 
     2/ przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla gminy Wijewo, 
     3/ przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  
         zwierząt na terenie gminy Wijewo, 
     4/ nadania odznaki za zasługi dla Gminy Wijewo, 
     5/ zmiany w budżecie gminy na 2014 rok. 
     6/ zbycia nieruchomości gruntowej  w Potrzebowie, 
 6. Zapytania i wolne wnioski. 
 7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
8. Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1 
 
Obradom XLI Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Wijewo Pan Stanisław Kasperski. 
Na wstępie powitał obecnych na sali członków rady, sołtysów oraz zaproszonych gości.  
Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek obrad. Poinformował i przedstawił 
dokonane zmiany w porządku obrad. Wobec braku uwag i innych propozycji zmian poddał 
porządek obrad pod głosowanie, który został przyjęty jednogłośnie. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 15 wobec czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne. 
 
Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z poprzedniego posiedzenia odpowiada przebiegowi 
obrad i zawiera wszystkie tematy jakie były poruszone. Wobec powyższego zaproponował, aby 
protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. 
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie. 
 
Ad. pkt. 3 
 
Radny Pan Stanisław Kasperski: 
1/ przekazał wnioski i głosy mieszkańców w sprawie usprawnienia i większego bezpieczeństwa  na 
ul. Kalek i Zachodniej. Zaproponował zebranie skarp co umożliwiłoby bezpieczniejsze poruszanie 
się pieszych oraz rowerzystów. Zaproponował poczynienia starań w celu budowy ścieżki 
rowerowej. 



2/ na jakim etapie jest sprawa sprzedaży budynków po byłych szkołach w Potrzebowie 
i Zaborówcu. 
Radny Pan Alojzy Wolniczak – zwróci się o zgłoszenie potrzeby wycięcia drzew suchych na 
odcinku Wijewo – Wolsztyn. W miejscowości Mochy i Wroniawy są drzewa, które straszą 
i zagrażają ruchowi drogowemu. Byłem świadkiem jak gałąź złamała się przed samochodem.  
 
Ad. pkt. 4 
 
Sprawozdanie z pracy Wójta i urzędu w okresie międzysesyjnym  złożył Wójt Pan Ireneusz Zając. 
05.05 – odbył się przetarg na grunty gminne . Do dzierżawy wystawiono 23 ha., które w efekcie 
dadzą gminie dochód w wysokości 8 983 zł. na rok. 
06.05 – 0pdbyło się robocze spotkanie z wykonawcami realizującymi budowę oczyszczalni 
i kanalizacji, 
09.05 – odbył się: 
     - Gminny Dzień Strażaka w Potrzebowie  
     -  Powiatowy Dzień Strażaka w Lesznie 
     - z Panem Alojzym Wolniczakiem rozmawialiśmy o zorganizowaniu pleneru malarskiego na 
terenie gminy Wijewo,  
12.05 – zwrócił się do nas prezes „Stowarzyszenia Samorządów Polskich Współpracujących 
z Parkami Narodowymi oraz Samorządami Posiadających na swoim terenie inne obszary prawnie 
chronione„. Jest to stowarzyszenie istniejące od 5 lat, składka członkowska wynosi 0,06 gr. pod 
mieszkańca. Na 315 gmin posiadające takie tereny z powiatu leszczyńskiego jest Osieczna, 
Włoszakowice, Wijewo. Wijewo należy do 80 gmin gdzie teren chroniony obejmuje 100 % obszaru 
gminy. Wszystkie te działania maja mieć na celu spowodowanie dotowania tych obszarów przez 
państwo. 
15.05 -  odbyło się  walne zebranie  Związku Gmin Wiejskich – jest to największa organizacja 
skupiająca  gminy wiejskie. Temat spotkania była ochrona środowiska, proponowane zmiany do 
ustawy śmieciowej, udostępnienie subwencji środowiskowej oraz dostępność gmin do środków  
zapewniających  rozwój ośrodków wiejskich 
17.05 – odbyła się Majówka w Parku.  
20.05 – swoje posiedzenie odbyły komisje stałe Rady Gminy Wijewo. 
22.05 – obradowała Rada Powiatu Leszczyńskiego, 
23.05 – ENEA zorganizowała wystawę nowych rozwiązań oświetleniowych, 
24.05 – gościliśmy na terenie gminy zespół BIG BAND – jest to zespół stworzone przez 
stowarzyszenie sportowo –kulturalno- sportowe powiatu leszczyńskiego.  Jeśli występ podobał się  
możemy przyszłości wykorzystać zespół przy organizacji innych  imprez. 
26.05 -  spotkałem się z Nadleśniczym Włoszakowic w sprawie przekazania dróg gminnych. 
W odpowiedzi na wniosek zaproponowaliśmy przekazanie na ich rzecz drogi z Przylesia 
w kierunku Lginia w zamian za drogie dojazdowa do Przylesia obecnie będącą w naszym 
użytkowaniu. Nie wyraziłem zgody na przekazanie wszystkich proponowanych odcinków 
  -odebrałem kilka sygnałów o zalanych posesjach w wyniku ulewy. W takich sytuacjach jest na 
terenie gminy kilka punktów newralgicznych  nad rozwiązaniem których należy się zastanowić , 
Pan Wójt poinformował o pozytywnym rozwiązaniu spraw kadrowych związanych z przejściem  
6 latków do szkoły. 
 
Ad. pkt. 5 
 
    1/  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenie planu zagospodarowania  przestrzennego Gminy 
Wijewo, dla obszaru  położonego w południowo-zachodniej części wsi Wijewo. 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – uchwała w sprawie  planu zagospodarowania części 
zachodniej Wijewa jest podejmowana po raz drugi ze w względu na uchylenie poprzednie przez 
rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody. Uwagi dotyczyły określenia 3 funkcji terenu została 
usunięta. Plan zagospodarowania przewiduje budowę ścieżki rowerowej przebiegającej wzdłuż 
drogi Kalek i Zachodnia. Plan został ponownie wyłożony do konsultacji, na spotkanie nie zgłosiła 
się żadna osoba zainteresowana. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLI/297/2014 w sprawie zatwierdzenie planu zagospodarowania  
przestrzennego Gminy Wijewo, dla obszaru  położonego w południowo-zachodniej części wsi 
Wijewo podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 4 



2/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla gminy  
    Wijewo, 
Kierownik GOPS Pani Ewelina Wolniczak – poinformowała, że plan zasobów opracowany jest na 
podstawie ustawy. Ocena  zawiera sytuacje lokalnej i społecznej, demograficznej i finansowej na 
terenie gminy. Dokument przygotowany został na podstawie danych uzyskanych z GUS, OPS 
i UG. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLI/298/2014 w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy 
społecznej na rok 2013 dla gminy Wijewo, podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 5 
 
3/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
    zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wijewo, 
 Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – jest to uchwała podejmowana również po raz kolejny 
ponieważ wcześniejszą wojewoda uchylił ze względu na niespełniony warunek ustawowy, 
wyznaczenie miejsca do przebywania zwierząt domowych bezdomnych. Wyznaczone zostało 
gospodarstwo gdzie będą przebywały zwierzęta bezdomne. Nie podpisaliśmy umowy z lekarzem 
weterynarii. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLI/299/2014 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wijewo, 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 6 
 
4/ projekt uchwały w sprawie projekt uchwały w sprawie nadania odznaki „Za zasługi dla Gminy  
    Wijewo, 
Stanisław Kasperski stwierdził, że zgodnie z regulaminem przyznawania odznaki wymagane jest 
głosowanie tajne. Zaproponował aby role komisji skrutacyjnej pełniła Komisja Rewizyjna. Zebrani 
nie wnieśli uwag co do składu komisji. 
Przewodniczący obrad poprosił o przygotowanie kart do głosowania i poprosił o przeprowadzenie 
głosowania. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej wyjaśnił zasady głosowania informując, że aby 
oddać głos ważny należy postawić znak X w kratce przy nazwisku. Nie postawienie znaku X w 
kratce obok nazwiska będzie traktowane jako głosem przeciw . 
Komisja skrutacyjna rozdała kartki celem przeprowadzenia głosowania a przewodniczący obrad 
zarządził 10 minut przerwy. 
 
Po przerwie przystąpiono do odczytania protokołu komisji skrutacyjnej. 
 
Protokół Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania odczytał jej członek Radny Pan 
Henryk Rygusik. Protokół z głosowania stanowi zał. Nr 7 do protokołu. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLI/300/2014 w sprawie projekt uchwały w sprawie nadania 
odznaki za zasługi dla Gminy Wijewo, 
 podjęta została na podstawie głosowania tajnego. 
Uchwała stanowi zał. Nr 8 
 
5/ projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2014 rok. 
Skarbnik – wyjaśniła, że zmiany dochodów dotyczą: 
- zmniejszenia wpływów z dzierżawy składników majątkowych 
- zwieszenia wpływów z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności, zawartej umowy o udzielenie 
pomocy w ramach działania 413 „wdrażanie lokalnej strategii rozwoju, rekompensaty utraconych 
dochodów z tytułu zwolnień z podatków,  
Zmiany wydatków dotyczą : 
- zwiększenia wydatków na meliorację , oraz wydatków majątkowych w zakresie realizacji operacji 
„Kształtowanie obszarów o szczególnym znaczeniu dla mieszkańców”,  
- zmniejszenia usług w gospodarce mieszkaniowej,  
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLI/301/2014 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2014 rok 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 9 
 



6/ projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej  w Potrzebowie, 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLI/302/2014 w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej  w 
Potrzebowie podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 10 
 
Ad. pkt. 6 
 
Pani Genowefa Zielnica – w imieniu mieszkańców ul. W.Witosa złożyła wniosek o : 
1/ doświetlenie ulicy od  ostatniej lampy w kierunku stacji paliw, 
2/ przedłużenia chodnika w kierunku  byłej bazy SKR, 
Poinformowała, że: 
1/ Rada Powiatu Leszczyńskiego zaplanowała na rok bieżący 60 tys. na przebudowę drogi 
powiatowej w Zaborówcu ul. Staroleszczyńskiej. 
2/ powiatowa poradnia psychologiczna mieszcząca się w budynku przy placu Kościuszki 
usytuowana była na 2 piętrze co stwarzało kłopoty z dotarciem osób niepełnosprawnych.  
Poradnia zostanie przeniesiona od 01 stycznia do Rydzyny.  
Radny pan Radosław Zamiatała – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym: 
1/ nazwy poradni, będzie w Lesznie czy w Rydzynie, 
2/ czy nadal będzie utrzymane punkty konsultacyjne w szkole w Wijewie obsługiwany przez 
poradnię, 
Pani Genowefa Zielnica – myślę, że nazwa się nie zmieni i będzie w Lesznie z siedzibą 
w Rydzynie. Punkty konsultacyjne będą utrzymane, 
Sołtys Pan Marian Białas – zwrócił się z apelem o: 
- dołożenie z budżetu gminy do przebudowy ul. Staroleszczyńskiej, 
- dokończenie budowy chodnika w Zaborówcu w kierunku Brenna. 
- wyrównanie drogi do Lginia oraz na Krzyżowiec gdzie po ulewach droga stała się nieprzejezdna, 
Sołtys Pani Cecylia Gąda – zwróciła się o postawienie barierki na początku chodnika, kończy się 
głębokim rowem i może stwarzać niebezpieczeństwo wpadnięcia, 
Dyrektor GOK Pani Agnieszka Jurgawka – zaprosiła obecnych z dziećmi na organizowany w parku 
dzień dziecka. 
Prezes ZG OSP Pan Stanisław Wolniczak – podziękował za uznanie zasług strażaków  
i przyznanie odznaki „Za zasługi dla  Gminy Wijewo”.  
Radny Pan Alojzy Wolniczak – podziękował wszystkim za pomoc w organizacji Breńskiego rajdu 
rowerowego, 
Radny Pan Hieronim Jóźwiak – co będzie dalej z rowem od Kępiny. Zebranie w sprawie dalszych 
prac melioracyjnych  się nie odbyło, rów jest niedrożny a otwarcie oczyszczalni się zbliża, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – przejście dla pieszych jest nie odnowione a bezpieczeństwo 
dzieci jest najważniejsze, 
Radny Pan Edwin Wojciech – ul. Zielonej jest nieprzejezdna ze względu na duże kałuże wody, 
która nie ma gdzie spływać,  
 
Ad. pkt. 7 
 
Na zadane pytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Ireneusz Zając: 
1/ wniosek o wyrównanie skarp jest zasadne. W jednym miejscu się zasypuje a w drugim kopie 
rowy, które z pewnością osuszają drogę jeśli nie ma skarp. Na Kalku będzie usytuowana  wiata 
przystankowa dla dzieci szkolnych. Jestem też za budowa ścieżki rowerowej  na tym odcinku. 
Jest wstępna zgoda nadleśnictwa na budowę ścieżku z Radomyśla II przez Radomyśl do Wijewa i 
może dalej do Wielenia. Na przyszłość widziałbym również potrzebę ścieżki rowerowej z 
Zaborówcu do Brenna, Potrzebowo - Wijewo. 
2/ podziękował za zorganizowanie rajdu rowerowego, bardzo fajna impreza o dużym zasięgu.  
Zwrócił uwagę na błędnie postawiane przez powiat  oznakowania gminy  i powiatu na drodze z 
Zaborówcu do Lginia. 
3/ myślę, że radny ma prawo zgłaszać wszelkie sprawy dotyczące dobra i bezpieczeństwa 
społecznego, 
4/ remont drogi 305 przewiduje również budowę chodnika po obu stronach dlatego nie będziemy 
naciskać. Odmownie został załatwiony wniosek o budowę ścieżki rowerowej przy tej drodze. 
5/ doświetlenie ulic należy zaplanować w budżecie na rok przyszły, 



6/ budowa ul Staroleszczyńskiej to koszt ok. 120 tys. Obecnie n w budżecie nie mamy 60 tys. aby 
przeznaczyć na współfinansowanie. Szansa na obniżenie kosztów  jest partycypacja w kosztach 
współfinansowanie zainteresowanych podmiotów. 
7/ budowa chodnika w Zaborówcu w kierunku Brenna nie jest dużym kosztem i problemem. 
Problem stanowi przebudowa mostu, który wymaga remontu. Na przebudowę wymagane jest 
pozwolenie wodno prawne, dlatego powiat zwleka z tym zadaniem. 
8/ do tej pory nie odczuwaliśmy skutków większych opadów. W tym roku po opadach jest już 
większe zrozumienie dla takich problemów. Będziemy myśleć jak zapobiec takim sytuacjom. 
9/ wniosek o barierkę wyślemy do ZDP w Nowym Tomyślu, 
10/ czyszczenie  rowów odpływowych należy do kompetencji spółek. Wysoki poziom nie jest  
spowodowany oczyszczalnia ale zwiększonymi opadami i wieloletnimi zaniedbaniami. 
Oczyszczalnia będzie partycypować w kosztach utrzymania melioracji w odpowiedniej części. 
Oczyszczalnia jest tylko wymówką. Spółki muszą rozpocząć działalność by pozyskać dodatkowe 
pieniądze. Na 2015 rok planujemy dotację do spółek.  
11/ bezpieczeństwo przy szkole jest ważne. Pewne  nadzieje wiążemy ze sprzedażą żwirowni. 
Pierwsze pieniądze będą wydane na elewację szkoły w Wijewie. Postaram się aby powiat założył 
sygnalizacje świetlna informująca o prędkości. 
12/ ulica Zielona została rozjechana przez samochody wywożące ziemie z budowy. Będzie 
naprawiona. 
13/ na koniec czerwca będzie wycena nieruchomości w Potrzebowie. Do czasu formalnego zdania 
budynku przez P. Olech nie będziemy zlecać wyceny Zaborówcu.  
 
Przewodniczący obrad przypomniał o proponowanym szkoleniu w Soczewce. 
 
Ad. pkt.  8 
 
Przewodniczący obrad uznał porządek XLI sesji za wyczerpany. Podziękował za udział i zakończył 
obrady. 
 
                                                                                                Przewodniczący  obrad 
 
                                                                                                    Stanisław Kasperski 
 
 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


